

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
Space Construction Type Analysis 空間構成與造型分析

當期課號	2186	Course Number	2186
授課教師	郭品妤	Instructor	KUO,PING YU
中文課名	空間構成與造型分析	Course Name	Space Construction Type Analysis
開課單位	室內設計學位學程(四日)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	「空間」是實質環境的重要而基本之元素之一，其意義與構成可以從”內涵”與”形象”二方面著手，而此二方面則必須從人的角度切入。本課程將由簡入繁，引領環境設計之初學者認識人造實質空間的形象特性，及其內涵意義。	Objectives	“Space” is a basic and important unit of physical environment, where people live and build every day. Space meanings and compositions relate to the content and form, which should be considered in human’s view. Based on these points, this curriculum introduces the beginners the properties of the built space.
教材	自編教材	Teaching Materials	Self-selected teaching materials
成績評量方式	(一) 平時成績 30% - 上課出席率、活動出席率、主動積極表現、作品是否準時繳交 (二) 期中考 30% (三) 期末考 40%	Grading	1- Attendance 30% 2- Mid-Semester Examination 30% 3- Final Examination 40%
教師網頁	-		
教學內容	1.教學進度說明 2.構成元素分析 3.空間美學分析 4.空間尺度分類與案例 5.國內、外設計作品簡介(1) 6.國內、外設計作品簡介(2) 7.小組作業(1)、(2) 8.專題演講—國內設計趨勢與現況	Syllabus	1. Teaching schedule note 2. Constitute the elemental analysis 3. Spatial analysis of aesthetic 4. Spatial Scale Classification and Case 5. Domestic and foreign design work profiles (1) 6. Domestic and foreign design work profile (2) 7. Group exercises (1), (2) 8. Lectures - domestic design trends and current status of

尊重智慧財產權，請勿非法影印。